
PROTOKOŁÓŁ  Nr V/2007  
 

z przebiegu V zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 
odbytej w dniu 25 stycznia 2007 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Zbąszynku 
 

Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska powitała radnych,  Zastępcę Burmistrza, Skarbnika Gminy, 
p.o. Sekretarza Barbarę Stasik, radnego powiatowego, kierownika jednostki organizacyjnej, 
dyrektorów szkół, sołtysa Dąbrówki Wlkp., przedstawiciela prasy i otworzyła obrady V zwyczajnej 
sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 13.00. Jednocześnie stwierdziła, Ŝe na sali obecnych jest 10 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji /listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 
do niniejszego protokołu/. 
 
Nieobecni radni: 
Krzysztof Krzywak 
Andrzej Budych 
 
Do pkt.2 

 
Wybór Sekretarza obrad 

 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska przyjętym zwyczajem na Sekretarza obrad sesji zgłosiła 
kandydaturę radnej Marii Dobry (wyraziła zgodę) i zarządziła głosowanie. 
- za pełnieniem przez radną Mari ę Dobry funkcji Sekretarza obrad dzisiejszej sesji Rady – 
głosowało 10 radnych.  
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady stwierdziła, Ŝe Sekretarzem obrad dzisiejszej sesji 
Rady została radna Maria Dobry. 
 
Do pkt.3 

Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska  przedstawiła planowany projekt porządku obrad.  
 
P o r z ą d e k   o b r a d : 

1. Otwarcie sesji 
2. Wybór Sekretarza obrad 
3. Przyjęcie porządku obrad 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
5. Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
7. Interpelacje i zapytania 
8. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej i Komisji Rewizyjnej 
9. Sprawozdanie z wykonania inwestycji za 2006 rok 
10. Analiza zobowiązań finansowych na dzień 31.12.2006 gminy i jednostek organizacyjnych 
11. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a/. ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w oświatowych 
jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez gminę Zbąszynek 
b/. zmian w budŜecie gminy na 2007 rok 
c/. uchwalenia Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami 
pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2007 rok 

12. Odpowiedzi na interpelacje 
13. Oświadczenia i wolne wnioski 
14. Zakończenie obrad 

W trakcie przedstawianego porządku obrad na salę przybył radny Sylwester Budych, zwiększając tym 
samym liczbę radnych do 11. 



 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska  zapytała czy są inne propozycje do porządku obrad. W 
wyniku braku innych propozycji zarządziła głosowanie. 
- za przyjęciem przedstawionego porządku obrad głosowało 11 radnych /jednogłośnie/. 
 
Do pkt 4. 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska poinformowała radnych, Ŝe protokół przez czas trwania 
sesji będzie wyłoŜony do wglądu i jeŜeli nie będzie uwag zostanie przyjęty w pkt.13 porządku obrad. 
 
 
Do pkt.5 
 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak przedstawiła Radzie sprawozdanie z działalności w okresie 
międzysesyjnym /sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
 
Radny Ryszard Dembniak poprosił o skonkretyzowanie informacji odnośnie sytuacji nie 
funkcjonowania karetki pogotowia. 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak w uzupełnieniu poinformowała, Ŝe Starosta zadeklarował 
pomoc w uruchomieniu zespołu wyjazdowego karetki w Zbąszynku tj. dalsze utrzymanie jednego 
ratownika, okazało się, Ŝe karetka, aby mogłaby być zakontraktowana przez NFZ musi być ujęta w 
Wojewódzkim Planie Zabezpieczenia Działań Ratowniczych na rok 2007, o tym fakcie pani Dyrektor 
szpitala wiedziała juŜ w czerwcu 2006 roku, najprawdopodobniej karetka nie została ujęta w tym 
planie i dlatego nie zakontraktowano jej w NFZ, wysłano równieŜ pisma do Wojewody, NFZ oraz 
Starosty.  
 
Radny Jan Mazur poprosił o szerszą informację na temat spotkania z nowym inwestorem przy ul. 
PCK oraz zamierzeń przedstawicieli Zakładu Usług Medycznych „Zdrovita”. 
 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak w uzupełnieniu poinformowała, iŜ spotkanie z nowym 
inwestorem miało charakter zapoznawczy. Inwestor przekazał informację o swoich zamierzeniach i 
wyraził chęć rozpoczęcia budowy w miesiącu lutym. Natomiast jeśli chodzi o Zdrovitę to było to 
takŜe spotkanie zapoznawcze. Pan Czarnecki poinformował o zakresie usług (porady specjalistycznej), 
wyraził chęć współpracy. 
 
 
Do pkt.6. 
 

Informacja z działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym 
 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska złoŜyła informację o działalności w okresie 
międzysesyjnym, która obejmowała: 
− spotkanie w dniu 04.01.2007r. z przewodniczącymi komisji, wiodący temat spotkania – plan 

pracy Rady i poszczególnych komisji 
− spotkanie Kapituły Regionu Kozła ( Siedlec) – 05.01.2007r.  
− udział w spotkaniu inauguracyjnym działalności telewizji lokalnej z siedzibą w Zbąszyniu – 

12.01.2007r. 
 
 
 
 



Do pkt.7. 
Interpelacje i zapytania 

 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska udzieliła głosu radnym w celu wniesienia interpelacji i 
zapytań.  
 
Interpelacji nie wniesiono. 
 
Do pkt.8 

Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej i Komisji Rewizyjnej 
 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska odczytała projekt planu pracy Rady Miejskiej. 
Przypomniała, Ŝe na posiedzeniach Komisji plan ten został przyjęty jednogłośnie i zarządziła 
głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 11 radnych – 11 głosami „za” przyjęła plan pracy Rady Miejskiej na 2007 
rok. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska stwierdziła, Ŝe plan pracy 
Rady Miejskiej został przyjęty jednogłośnie. 
 
Radny Jan Mazur odczytał projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2007 rok. 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska przypomniała, Ŝe na posiedzeniach Komisji plan ten 
został przyjęty jednogłośnie, po czym zarządziła głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 11 radnych – 11 głosami „za” przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej na 
2007 rok. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska stwierdziła, Ŝe plan pracy 
Komisji Rewizyjnej został przyjęty jednogłośnie. 
 
Do pkt. 9 
 
Kierownik RIT Stanisław Jakimczuk przedstawił sprawozdanie z wykonania inwestycji za 2006 rok 
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/. 
 
W trakcie przedstawianego sprawozdania na salę obrad przybył radny Mieczysław Maciejewski 
zwiększając tym samym liczbę radnych do 12. 
 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska zapytała, czy są uwagi lub pytania do przedstawionego 
sprawozdania. W wyniku nie wystąpienia zapytań Przewodniczący Rady przeszła do kolejnego pktu 
obrad. 
 
Do pkt. 10 
 
Skarbnik Aneta Nawracała przedstawiła informację dot. stanu zobowiązań gminy i jednostek 
organizacyjnych na dzień 31.12.2006 rok / informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu/. 
Radny Jan Mazur zapytał co było przyczyną tak wysokiego zobowiązania OKSiR. 
W odpowiedzi Skarbnik Aneta Nawracała poinformowała, Ŝe są to zobowiązania z tytułu nie 
uregulowanych faktur na dzień 31.12.2006r..  
 
Do pkt 11 
 

Podjęcie uchwał 
 

Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak odczytała projekt uchwały Nr V/1/2007 w sprawie ustalenia 
regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w oświatowych jednostkach organizacyjnych 
prowadzonych przez Gminę Zbąszynek wraz z uzasadnieniem.  



Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska zapytała czy są pytania do przedstawionego projektu 
uchwały, po czym zarządziła głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 12 radnych – 11 głosami „za” i 1 głosem wstrzymującym podjęła Uchwałę 
Nr V/1/2007 w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 
oświatowych jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez Gminę Zbąszynek. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska stwierdziła, Ŝe Uchwała Nr 
V/1/2007 w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 
oświatowych jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez Gminę Zbąszynek została 
podjęta przy 11 głosach "za" i 1 głosie wstrzymującym  /uchwała stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu/. 
 
Skarbnik Aneta Nawracała omówiła projekt uchwały Nr V/2/2007 w sprawie zmiany w budŜecie 
gminy na 2007 rok.  
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska przypomniała, Ŝe projekt uchwały został przedstawiony 
na  posiedzeniach Komisjom i został skierowany jednogłośnie pod obrady dzisiejszej sesji. Zapytała 
czy są jakieś uwagi.  
Radny Sylwester Budych zapytał skąd zmiana w aktualnym projekcie uchwały w stosunku do 
omawianego na posiedzeniu Komisji dot. budowy garaŜu dla karetki pogotowia? 
W odpowiedzi Skarbnik poinformowała o wystąpieniu konieczności budowy przyłącza 
energetycznego i w związku z tym zwiększenia planu o jego ujęcie.   
Rada Miejska w obecności 12 radnych 11 głosami "za"  i 1 głosem 'przeciw" podjęła Uchwałę                
Nr V/2/2007 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska stwierdziła, Ŝe Uchwała                  
Nr V/2/2007 w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2007 rok została podjęta przy 11 głosach 
"za" i 1 głosie "przeciw" /uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/. 
 

Skarbnik Aneta Nawracała odczytała projekt uchwały Nr V/3/2007 w sprawie uchwalenia rocznego 
Programu Współpracy Gminy Zbąszynek  z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
na 2007 rok. 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska przypomniała, Ŝe projekt uchwały został przedstawiony 
na  posiedzeniach Komisjom i został skierowany jednogłośnie pod obrady dzisiejszej sesji. Zapytała 
czy są jakieś uwagi, po czym zarządziła głosowanie.  
Rada Miejska w obecności 12 radnych 12 głosami "za" podjęła Uchwałę Nr V/3/2007 w sprawie 
uchwalenia rocznego Programu Współpracy Gminy Zbąszynek z organizacjami pozarządowymi oraz 
innymi podmiotami na 2007 rok. 
W wyniku głosowania Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska stwierdziła, Ŝe Uchwała                 
Nr V/3/2007 w sprawie uchwalenia rocznego Programu Współpracy Gminy Zbąszynek  
z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami na 2007 rok została podjęta 
jednogłośnie /uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt.12 

Odpowiedzi na interpelacje 
 

Z powodu nie wpłynięcia interpelacji i zapytań Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska przeszła do 
kolejnego pkt. obrad. 
 
Do pkt.13 

Oświadczenia i wolne wnioski 
 

Radny Sylwester Budych zapytał, kto odpowie na wnioski i sugestie z poszczególnych posiedzeń 
Komisji? Po czym zawnioskował, by wszystkie wnioski i zapytania z posiedzeń Komisji traktować 
jako interpelacje i zapytania na sesję. 
- w wyniku głosowania Rada Miejska przyjęła jednogłośnie wniosek radnego Sylwestra 
Budycha. 



 
Radny Ryszard Dembniak zapytał jaka jest koncepcja budowy skrzyŜowania na ul. Wojska 
Polskiego? 
Stanisław Jakimczuk poinformował, Ŝe koncepcja opracowana przez firmę RONDO znajduje się w 
Referacie Technicznym. Uzgodniona jest z poprzednim i obecnym Burmistrzem i zaakceptowana do 
realizacji. 
 
W odpowiedzi na wpłynięte wnioski z posiedzeń Komisji Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak 
udzieliła odpowiedzi. 
 
Na wniosek z posiedzenia Komisji Gospodarki i BudŜetu odbytego w dniu 17 stycznia 2007 roku 
dot. wyjaśnienia sytuacji geodezyjnej zaistniałej na działce w Chlastawie, na której znajduje się ujęcie 
wody (dot. wyznaczenia nowych granic tej działki) poinformowała, Ŝe wpłynął wniosek od 
zainteresowanego i obecnie wyjaśniana jest sytuacja prawna. 
 
Na drugi wniosek z posiedzenia tej Komisji dot. zapytania, czy oczyszczalnia ścieków jest w pełni 
zabezpieczona jeśli chodzi o ścieki zrzucane z zakładów mięsnych - zastępca Burmistrza 
poinformowała, Ŝe prosiła o wyjaśnienie tematu przez kierownika ZUK Piotra Mazura i na ich 
podstawie poinformowała Radę, Ŝe na terenie Gminy Zbąszynek funkcjonują dwa zakłady 
przetwórstwa mięsnego, z tego jeden zakład posiada przyzakładową oczyszczalnię ścieków i przy jej 
prawidłowym funkcjonowaniu ścieki z tego zakładu nie powodują zagroŜenia dla pracy oczyszczalni. 
Natomiast drugi zakład posiada jedynie odtłuszczacze ścieków, dlatego teŜ przed punktem włączenia 
przyłącza została wybudowana dodatkowa studzienka z odpowiednią zasuwą z otworami Ø 6 i Ø 8. 
Większe stęŜenie szczeciny i tłuszczu w ściekach powoduje automatyczne zablokowanie odbioru 
ścieków z zakładu poprzez zatkanie – zaklejenie otworów w zasuwie. 
  
Na wniosek Komisji Porządku Publicznego i Praworządności odbytego w dniu 15 stycznia 2007 
roku dot. wyjaśnienia przyczyn nie funkcjonowania karetki pogotowia na terenie gminy, z informacją 
gdzie tkwi przyczyna obecnej sytuacji i kto jest za nią odpowiedzialny. 
Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak w odpowiedzi poinformowała, Ŝe podczas spotkania, które 
miało miejsce w dniu 2 stycznia 2007 w sprawie uruchomienia podstacji pogotowia w Zbąszynku 
wszystkie strony wyjaśniły gotowość do podjęcia działań umoŜliwiających uruchomienie podstacji w 
Zbąszynku. Na drugim spotkaniu w dniu 23 stycznia 2007 Starosta zadeklarował pomoc w 
uruchomieniu zespołu wyjazdowego karetki w Zbąszynku tj. dalsze utrzymanie jednego ratownika, 
okazało się, Ŝe karetka, aby mogłaby być zakontraktowana przez NFZ musi być ujęta w 
Wojewódzkim Planie Zabezpieczenia Działań Ratowniczych na rok 2007, o tym fakcie pani Dyrektor 
szpitala wiedziała juŜ w czerwcu 2006 roku, najprawdopodobniej karetka nie została ujęta w tym 
planie i dlatego nie zakontraktowano jej w NFZ. Zastępca Burmistrza Ewa Ratajczak dodała równieŜ, 
Ŝe Starosta dał gwarancje funkcjonowania karetki na tych zasadach do miesiąca kwietnia bieŜącego 
roku. Zaznaczyła równieŜ, Ŝe dopóki sprawa nie zostanie wyjaśniona to nie poda z imienia i nazwiska 
osoby odpowiedzialnej za tę sytuację, gdyŜ byłyby to pomówienia. 
 
Radny Jan Mazur wyraził niepokój obecnej sytuacji, o której dowiadujemy się poprzez media i w 
imieniu grupy radnych GIW wystąpił z wnioskiem powołując się "na art. 26 pkt.4" o zwołanie 
nadzwyczajnej sesji w tej kwestii. 
 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska poinformowała radnych o wpłynięciu pisma od 
Wojewody Lubuskiego dot. niezłoŜenia oświadczenia majątkowego przez Burmistrza. W uzupełnieniu 
dodała, Ŝe na to pismo udzieliła odpowiedzi (odczytała odpowiedź) i oczekuje wyjaśnień ze strony 
Burmistrza. 
 
Radny Jan Mazur oświadczył, iŜ podtrzymuje swój wniosek. 
Radny Wojciech Półtorak zgłosił wniosek o niezwoływanie nadzwyczajnej sesji i poczekanie na 
wyjaśnienia i odpowiedź Pana Burmistrza. 
W uzupełnieniu Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska poinformowała, Ŝe na podstawie ustawy 



Burmistrz musi przedstawić Radzie stosowne wyjaśnienie. 
Po czym zarządziła głosowanie nad przyjęciem wniosku radnego Jana Mazura. 
- za przyjęciem wniosku głosowało 6 radnych "za", 5 "przeciw" i 1 radny wstrzymał się od głosu. 
W wyniku głosowania wniosek radnego Jana Mazura o zwołanie nadzwyczajnej sesji został przyjęty. 
 
Radny Wojciech Półtorak w odniesieniu do wniosku radnego Jana Mazura powiedział, Ŝe "szkoda, 
Ŝe Pan Jan Mazur nie dał szansy choremu człowiekowi". 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska poinformowała, Ŝe cały czas oczekuje się opinii 
ekspertów i nikt w kraju nie podjął jeszcze uchwały w kierunku wygaśnięcia mandatu.  
 
W odpowiedzi radny Sylwester Budych zaznaczył, Ŝe nikt nie stwierdził, Ŝe ta sesja będzie miała na 
celu podjęcie uchwały o wygaśnięciu mandatu Burmistrza. 
 
Radny Jan Mazur w odpowiedzi na wypowiedź radnego Wojciecha Półtoraka zaznaczył, Ŝe 
kategoria gminy w obliczu choroby jest kategorią drugorzędną i nie zna podtekstów, które radny 
Wojciech Półtorak sugeruje. 
 
Radna Znamirowska-Szwarc GraŜyna zwróciła uwagę, Ŝe na wsiach nie ma piasku w związku z 
akcją "Zima”. 
W odpowiedzi Stanisław Jakimczuk poinformował, Ŝe firma miała tę czynność wykonać, solanka 
miała być dowieziona do sołectw, sprawa zostanie wyjaśniona. 
 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska poinformowała radnych o wpłynięciu do Biura Rady 
pisma od właścicieli działek, którym nadano nazwę ulicy : św. Apostołów Piotra i Pawła (odczytała 
pismo) i poinformowała, Ŝe na najbliŜszych posiedzeniach komisji będzie rozpatrywany wniosek 
mieszkańców o zmianę nazwy ulicy. 
 
Radny Ryszard Dembniak zapytał, w nawiązaniu do informacji Przewodniczącej Rady o spotkaniu 
dot. otwarcia telewizji kablowej, jakie są zamierzenia firmy i gdzie nastąpią pierwsze podłączenia. 
W odpowiedzi Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska poinformowała, Ŝe na spotkaniu omówiono 
funkcjonowanie telewizji, konkretnych rozmów nie było, przedstawiono teŜ pierwszy sygnał telewizji 
kablowej. 
 
Stanisław Jakimczuk w uzupełnieniu poinformował, Ŝe z informacji uzyskanych przez Referat 
Techniczny wynika, Ŝe w pierwszej kolejności podłączenia będą dokonywane w zachodniej części 
miasta, czyli osiedla spółdzielcze, gdzie jest potencjalnie więcej indywidualnych odbiorców a 
następnie będzie podłączona pozostała część miasta. 
 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska stwierdziła, Ŝe protokół przez czas trwania sesji był 
wyłoŜony do wglądu i nie wpłynęły Ŝadne uwagi co do jego treści. Następnie zarządziła głosowanie 
nad jego przyjęciem. 
- za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji Rady głosowało 12 radnych /jednogłośnie/. 
Przewodniczący Rady Wioleta Muszyńska stwierdziła, Ŝe w wyniku głosowania protokół z 
poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Do pkt.14 

Zakończenie obrad 
 

Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 1515 zamknęła sesję. 
 
Protokołowała:                               Sekretarz obrad:                          Przewodniczący obrad: 
 
Magdalena Tomaszewska                Maria Dobry                              mgr Wioleta Muszyńska 
 
 



Wyciąg z protokołu otrzymali: 
 

1. Burmistrz w/m 
2. Zastępca Burmistrza 
3. Skarbnik w/m 
4. p.o. Sekretarz 
5. Przewodniczący Rady 

 
 


